
 رصد بیماری های حاد تنفسی 
گیر وزارت بهداشت   رئیس مرکز مدیریت بیماری های وا
کید بر لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی در فصل  ضمن تا
سرما و پیشگیری از بروز بیماری های تنفسی، گفت: بر اساس 
، با توجه به شروع فصل سرد  داده های نظام مراقبت دیده ور
سال و سیر طبیعی افزایش بروز بیماری های حاد تنفسی، 
بیماری های کرونا و آنفلوآنزا با شیب ملایم در حال افزایش 
است. دکتر قباد مرادی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
بیماری های حاد تنفسی به طور معمول با علائم مشابه 
شامل تب، بدن درد، گلودرد، سرفه و... بروز می کنند، اظهار 
کرد: تشخیص قطعی این بیماری ها در صورت انجام آزمایش 
امکان پذیر است. بنابراین، رصد روند وضعیت بیماری های 
حاد تنفسی در کشور از طریق نظام مراقبت خاصی به نام 
« در پایگاه های منتخب دیده بان  »نظام مراقبت دیده ور
انجام می شود. بر اساس داده های این نظام مراقبت، در حال 
حاضر با توجه به شروع فصل سرد سال و سیر طبیعی افزایش 
بروز بیماری های حاد تنفسی، بیماری های کرونا و آنفلوآنزا با 
شیب ملایم در حال افزایش است و بر این اساس، بحث ورود 
ح نیست. وی درباره روند وضعیت  به پیک و موج، فعلاً مطر
آنفلوآنزا و پیک های این بیماری توضیح داد: به منظور بررسی 
روند آنفلوآنزا، فعالیت بیماری آنفلوآنزا به طور هفتگی در 
کشور و جهان رصد می شود. بر اساس تجربه تا قبل از پاندمی 
کووید- ۱۹، موج آنفلوآنزا در آبان ماه شروع می شد. در زمان 
پاندمی کووید- ۱۹ به علت رعایت پروتکل های بهداشتی 
توسط مردم مانند استفاده از ماسک و جداسازی اجتماعی و 
کووید-  همچنین افزایش فعالیت سایر ویروس های تنفسی )
۱۹(، میزان بروز آنفلوآنزا در جهان و همچنین کشور ما کاهش 
یافت و پس از پاندمی، طبیعتا به تدریج میزان بروز آنفلوآنزا 
افزایش یافته و به سطح قبل از پاندمی کووید- ۱۹ بازگشته 
گیر وزارت بهداشت  است. رئیس مرکز مدیریت بیماری های وا
ادامه داد: سال گذشته، فعالیت آنفلوآنزا در برخی کشورها 
مانند استرالیا و ایران زودتر از زمان معمول آنکه معمولا 
مهرماه است، افزایش یافت و در آبان ماه ۱۴۰۲ با پیک این 
بیماری مواجه شدیم و سپس در بهمن ۱۴۰۲ موج کوچک تری 
خ داد و پس از آن، روندی نزولی را طی کرد. وی  از بیماری ر
همچنین با اشاره به تعطیلات نوروزی و افزایش سفرها 
خاطرنشان  کرد: البته با توجه به سفرهای نوروزی و سردی 
، معمولا فعالیت این بیماری در  هوا در برخی مناطق کشور
سطح پائینی تا اردیبهشت ماه ادامه می یابد و سپس به حد 
پایه بازمی گردد. مرادی با بیان اینکه بنابراین از ابتدای سال 
جاری تا کنون هنوز وارد موج آنفلوآنزا نشده ایم، توضیح داد: 
به تدریج انتظار می رود در فصل پاییز و زمستان، با افزایش 
موارد بیماری آنفلوآنزا مواجه شویم. وی درباره همپوشانی 
ویروس آنفلوآنزا با ویروس های در گردش از خانواده اُمیکرون 
کرونا گفت: هم پوشانی و فعالیت ویروس های کووید- ۱۹ 
)خانواده امیکرون( با ویروس آنفلوآنزا، به جهت تحمیل بار 
مضاعف به سیستم بهداشتی درمانی کشور از اهمیت بالایی 
برخوردار است. در حال حاضر، فعالیت ویروس کرونا )خانواده 
، غالب و بیشتر از آنفلوآنزا است.  امیکرون( در جهان و کشور
در مجموع به منظور بررسی و رصد ویروس های تنفسی در 
گردش، سیستم نظام مراقبت ۲۱ پاتوژن تنفسی در گردش در 
کشور در جریان است. مرادی در بخش پایانی صحبت هایش 
کید بر ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی تصریح   ضمن تا
کرد: با توجه به فصل سرد سال و ایجاد آمادگی در برابر افزایش 
فعالیت ویروس های تنفسی مانند آنفلوآنزا و سرماخوردگی، 
رعایت آداب تنفسی، سرفه، شستن مرتب دست ها با آب و 
صابون، ماندن افراد علامت دار در منزل، استفاده از ماسک 
کسن  ، رعایت تهویه مناسب و تزریق وا در افراد علامت دار
، بیشتر توصیه  آنفلوآنزا به ویژه در گروه های در معرض خطر
 ، می شود. همچنین به گروه های پر خطر مانند مادران باردار
کز درمانی،  پرسنل درگیر درمان بیماران آنفلوآنزا در مرا
بیماران قلبی عروقی، ریوی و... توصیه می شود در محل های 

شلوغ و سربسته از ماسک استفاده  کنند. 

 آرمان ملی – شفق محمدحسینی: مهرماه امسال برای 
معدنچیان معدنجویِ طبس، سرمایی زودهنگام داشت. 
داغی که در دلِ سیاهِ معدن سوخت و زبانه کشید. 53کارگر 
براثر انفجار معدن و تصاعد گاز متان درگذشتند که در نهایت 
نیز قصور در ایمنی معدن طبس، تایید شد. هرچند آن 
، به آغوش  53 کارگر و دیگر کارگران قربانی حادثه ضمن کار
به  محدود  تلخ  خبرهای  بازنمی گردند.  خانواده هایشان 
کارگر در معدن طزره، بعد  معدنجو نمی شود. ۱6مهر یک 
از پایان شیفت کاری، جان خود را از دست داد. در جریان 
حادثه مرگ یک کارگر در معدن زغال سنگ طزره که حدود 
۱6مهرماه جاری( اتفاق افتاد؛ منابع کارگری در این  ( ظهر
واحد معدنی به تشریح جزئیات این حادثه پرداختند. یک 
منبع کارگری در معدن زغال سنگ طزره با بیان اینکه در 
حادثه دو روز پیش، شماری از کارگران از جمله دو نفر به 
گن در  کارگر خدمات تونل در بخش ترانسفورت وا عنوان 
داخل تونل مشغول کار بودند به ایلنا گفت: این حادثه در 
خ داده که در نتیجه آن یکی  « ر آخر »پست یک« تونل »مادر
کدل« با 5۱ سال سن و ۱۸  از کارگران به نام »محمد مهدی پا
سال سابقه کار جان خود را از دست داد. او با بیان اینکه ایمنی 
در معادن زغال سنگ به ویژه معادنی که تحت مسئولیت 
پیمانکاران فعالیت دارند رعایت نمی شود، افزود: مرحوم 
کدل از کارگران پیمانکاری معدن بود که پیش از این در  پا
بخش استخراج فعالیت داشت اما به دلیل مشکلات ریوی 
ک زغال سنگ، وی چندین سال  ناشی از استنشاق گرد و خا
گن را بر عهده داشت.  بود که مسئولیت خدمات ترانسفورت وا
او در تکمیل گفته های خود در خصوص علت وقوع این حادثه 
کلن وینچ  کدل به همراه یکی از همکاران در ا گفت: مرحوم پا
( در حال  کشنده های سیم بکسلی در معادن شیب دار (
انداختن قلاب »وینج« به پشت »رولیک« ریل برای انتقال 
گن های در حال  گهان یکی از وا گن به نقطه بالاتر بود که نا وا
کدل او  حرکت از خط ریل خارج شده و با برخورد به مرحوم پا
را به دیواره تونل می کوبد و در نتیجه، وی از نواحی مختلف 
بدن از جمله قفسه سینه دچار آسیب دیدگی جدی می شود. 
طبق اظهارات یکی دیگر از کارگران، بعد از وقوع حادثه سریعا 
به امدادگران و نیروهای امداد و نجات اطلاع رسانی شد و آنان 
سریعا خود را به محل حادثه رساندند اما امکانات آنان برای 
حوادث این چنینی بسیار محدود بود و وی در بیمارستانی 
در دامغان جان خود را از دست داد. این کارگر در پایان گفت: 
کمبود تجهیزات معدنی، برای انتقال مصدومان  جدا از 
ج از  حوادث احتمالی از داخل معادن زغال سنگ به خار
تونل، امکانات خاصی نداریم و به طور معمول کارگرانی که 
به هر نحوی دچار حادثه مرگ و مصدومیت در داخل تونل 
گن های حمل  می شوند، همکاران، آنها را با انداختن در وا
کارگری  زغال به بیرون از تونل انتقال می دهند. حوادث 
تقریبا روزی نیست که جانِ عزیزی را نگیرد و کام خانواده ای 
، رئیس کانون عالی  را تلخ نکند. در همین راستا سمیه گلپور
انجمن های صنفی کارگران با ابراز تاسف نسبت به حوادثی که 
برای کارگران اتفاق می افتد، درباره وضعیت کارگران و مسائل 
گر بخواهیم به مسائل  آنها به »آرمان ملی« گفت: خیلی کلی تر ا
کارگری نگاه کنیم، نه صرفا بعد از حوادث  تلخی که اخیرا پیش 
آمده است، به یک بازنگری جدی در همه مسائل کارگران، 
کارگران به مفهوم منابع انسانی و ثروت عظیم کشور نیاز داریم. 
باید حتما یک بازنگری در مسائل مربوط به جامعه کار و تولید 
گر بخواهم بگویم، خوشبختانه  صورت گیرد. مصداقی تر ا
در اواخر دهه 6۰شاهد به تصویب رسیدن قانون کار بودیم. 
موارد بسیاری از آن قانون تدوین شده است که نگاهی دارد 
به فضای جامعه کارگری و می خواهد آنها را از آن ظلم تاریخی 
که به این قشر شده است، بیرون بکشد. گلپور درباره قوانین 
موجود در حوزه مسائل کارگری افزود: در حوزه کارگری ما کمتر 
مواردی را پیدا می کنیم که خلآ قانونی و آیین نامه ای داشته 
باشیم. البته هست اما آنقدر جدی نیست که به نسبت عدم 
نظارت کافی و عدم کفایت نظارت و نیز عدم مدیریت کافی 
بر فضای نظارتی وجود دارد. نظارت بر حسن اجرای قوانین 
ضعیف است. قانون و قوانین خوب و کارآمدی داریم، اما باید 
نظارت ها هم در بخش دولت و هم مجلس و هم قوه قضائیه 
درست انجام شود. قانون کار در حوزه معیشت می گوید که 
، متناسب با دو  ما سالانه باید توسط شورای عالی وزارت کار
خ تورم، دستمزد کارگر را تعیین  شاخص سبد معیشت و نر
کنیم. قانونش هست، اما بیش از 3۰ سال است که نظارت کافی 
به حسن اجرای این قانون نمی شود. به نوعی که ما دچار فریز 

مزدی و عقب افتادگی در این زمینه شدیم. 
  نظارتی بر میزان تعیین دستمزد نیست

 رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران در مورد 
تعیین حقوق و دستمزد کارگران نیز بیان کرد: به دلیل اینکه 

 ، در مورد تعیین حداقل حقوق و دستمزد، ماده ۴۱قانون کار
گذار  به درستی اجرا نمی شود. تعیین مزد به شورای عالی کار وا
شده است که حداقل حقوق را تعیین می کند. ایراد از شورای 
عالی کار است که برای چند دهه نتوانسته است این فضار را 
ایجاد کند و متناسب با این دو شاخصه ای که گفتم حقوق 
را تعیین کند. متاسفانه سیستم های نظارتی مثل مجلس، 
مرکز پژوهش های مجلس باید تحقیق کند که هیچ کدام حتی 
در حد یک تذکر هم کاری نمی کنند. چرا ده ها سال است که 
هیچ نظارتی نمی کنند؟ کدام نماینده مجلس می تواند با 
حقوق۱۰میلیون تومان در منزل استیجاری و بدون خودرو، 
در شهرها و روستاهای خرد و کلان، با دو فرزند زندگی کند؟ این 
ح شدن باشد و خجالت آور  اصلا مساله ای نیست که قابل طر
است. وی درباره حادثه تلخ معدن معدنجو گفت: در معدن 
معدنجو، ما 53  کشته دادیم. اینها شهدای خدمت هستند. 
آیا رویمان می شود حتی عدد حقوق این افراد را بگوییم؟ آیا 
در صورتی که زنده می ماندند، با این میزان حقوق از پس 
هزینه های زندگی خود برمی آمدند؟او درباره مصوبه شورای 
عالی کار درباره میزان دستمزد کارگران نیز گفت: باتوجه به 
مصوبه شورای عالی وزارت کار در اسفند۱۴۰۲، به مدت یک 
سال مبلغ حقوق کارگران، بدون امضای یک نفر از نماینده 
کارگران تعیین شد. ما مخالف بودیم و هیچ وقعی نگذاشتند. 
ما مخالف افزایش 35درصدی حقوق کارگران بودیم. آن هم 
در شرایطی که تورم 5۰درصد بود. در ۱۴۰3 با همه امکانات 
کارگران نزدیک به ۱۱میلیون تصویب شد. در  مبلغ حقوق 
گر نگوییم کمتر از این مبلغ بوده،  معادن هم حقوق کارگران ا
بیشتر هم نبوده است. گلپور درباره دستمزد کارگران با میزان 
تخصص های مختلف افزود: به دلیل اینکه ما در یک کارگاه 
از کارگر ساده تا متخصص داریم. من حتی می گویم، چنانچه 
گر بوده باشد، باز این  حقوق کارگران بین۱۴ تا۲۸میلیون هم ا
گر فردی ایستاد  مبلغ روی خط فقر است. من شخصا می گویم ا
و با حقوق ۲۸میلیون کار کرد، باید این فرد را پرستید. در 
صورتی که فردی با همین تخصص در دیگر کشورها شاید بیش 
از ۱۰برابر این مبلغ را دریافت کند. آیا این دور از ذهن و حتی 
غیرعاقلانه است، که یک نیروی متخصص ما مهاجرت کند؟ 
اما این افراد عرق به وطن و سازندگی دارند و به همین دلیل 
ترجیح می دهند که بمانند. کارگرانی که با سیلی صورتشان را 

سرخ نگه داشته اند. 
 دولت؛ کارفرمای بزرگ

کارگران مشکل  گفت:  کارگران  او درباره مشکل اصلی   
اصلی شان با کارفرماها نیست. مشکل اصلی آنها با کارفرمای 
بزرگ که خود نهادهای دولتی هستند، است. ما با وزارت کار 
مشکل داریم. چگونه است که کارگرانی که در کارخانه های 
دولتی و زیرمجموعه دولت کار می کنند، مانند صنایع بزرگ 
و نفتی، حقوقی بالای 3۰میلیون دریافت می کنند. کارگری 
گر بین ۸تا۱۰ میلیون درآمد دارد، باید حقوقش ۱۰۰درصد  که ا
اضافه شود. اما آنها که در زیرمجموعه های دولتی کار می کنند 
با میانگین حقوق 3۰ میلیون تومان، باید 5۰درصد افزایش 
3۰میلیون  که  کسی  3۰درصد برای  حقوق داشته باشند. 
که 7میلیون  کارگری  دریافت می کند زیاد است، اما برای 
کم است. او درباره لزوم نگاه  35درصد  درآمدش است، 
جدی تر به مسائل کارگری افزود: ما نیاز به یک تدبیر جدی و 
نگاه عاقلانه تری در حوزه معیشت کارگران داریم. تازه شما در 
نظربگیرید که اتفاق تلخ معدن معدنجو در روز تعطیل و غیر 
گر در روز عادی اتفاق می افتاد، وقتی  خ داد، ا شیفت سوم ر
خ می داد.  که همه کارگران حضور داشتند، چه فاجعه ای ر

چندصدنفر جان خود را از دست می دادند. ما بزرگ ترین 
میادین نفتی و گازی را داریم و کشوری غنی هستیم، اما یک 
سنسور را نتوانستیم تهیه کنیم؟ آنها که باید معادن را تجهیز 
می کردند، نبودند. من از قوه قضائیه و مدعی العموم تشکر 
می کنم که پیگیر این مساله هستند. گلپور در ادامه گفت: باید 
، جزو اولویت ها باشد. در  ، ایمنی و بهداشت کار سلامت کار
، که رئیس آن وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  شورای عالی کار
است، تا به امروز ما جلسه ای نداشتیم. نماینده ما را دعوت 
نکردند. حداقل از کانون عالی کار کسی دعوت نشده است. 
این درحالی است که ماهی یکبار هم جلسه بگذارند کم است. 
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران درباره مشکلات 
، نیازمند نگاهی  آنها گفت: حفاظت، ایمنی و بهداشت کار
، مسکن کارگران در  جدی است. دستمزد و معیشت کارگر
وضعیت بحرانی قرار دارد. بیمه، بهداشت و درمان به شدت 
نیاز به حرکتی جدی دارد. تحصیل کارگران و خانواده های 
آنها، رفاه، حمل و نقل آنها، همه نیاز به نگاهی دلسوزانه تر 
دارند. او درباره مسائل حوزه کارگری و به ویژه تعیین دستمزد 
کارگران افزود: دوماه آخر سال جلسه برگزار می کنند، که آن هم 
در نهایت همان صحبتی است که سازمان برنامه و بودجه 
تشخیص داده است. ما حتی در سازمان برنامه و بودجه 
هم یک نماینده از جامعه کارگری نداریم. چگونه می شود که 
جامعه کارگری یک کرسی در سازمان برنامه و بودجه ندارد؟ 
گره ای که بادست باز می شود را چرا باید با دندان بگشاییم؟ 
واقعا نیازمند نگاه جدیدی به جامعه کار و تولید هستیم. 
اینان افراد دغدغه مندی هستند که به خاطر کشور خود تن 
به هر مشقتی می دهند و مانده اند. بالغ بر7۰درصد حقوق آنها 
صرف تامین مسکن شان می شود که اغلب استیجاری است. 
ک را؟ یا  آیا با 3۰درصد باقی مانده کدام را تامین کنند؟ خورا

ک و درمان را؟ پوشا
 خطرات افزایش بیکاریِ ارادی

گلپور در ادامه افزود: با این وضعیت حقوق و دستمزد، 
شرایطی  هر  در  که  نمی شود  حاضر  متخصصی  کارگر  هر 
کارکند. باید ببیند که برایش به صرفه است کار کند یا اصلا 
کار نکند. این مساله سبب افزایش بیکاری ارادی می شود. 
و کارگران به مشاغل کاذب روی می آورد. خطر بیکاری ارادی 
مساله ای جدی است که ما شاهدش هستیم. همان طور که 
کارخانه های بزرگی را می بینیم که به نیروی کار نیاز دارند، اما 
نیروی کافی ندارند. کارگر برایش به صرفه نیست که ۱۱ساعت 
کارکند و در نهایت هم درآمدش کافی نباشد. ترجیح می دهد 
کسی های اینترنتی، که  به مشاغل کاذب روی آورد. مانند تا
هیچ خدماتی برای آینده ندارد، اما می گوید شب نان دارم. به 
کسی های  ک ماشین هایی که در تا خاطر همین است که به پلا
ک  گر در تهران نگاه کنید، اغلب پلا اینترنتی کار می کنند، ا
شهرستان هستند. مگر در آن شهرها کارخانه نیست؟ چرا 
همه شهرها مملو از کارخانه های بدون کارگر هستند. چون 
تامین نمی شوند. حالا در شهرستان ها بازهم با این حقوق 
می توانند زندگی خود را تامین کنند، اما در شهرهای بزرگ 
این اتفاق نمی افتد. همین مساله سبب می شود که کیفیت 
کیفیت و  کم  کارخانه ها هم پایین بیاید. نیروی  تولیدات 
هر نیرویی را به کار گیرد. درحالی که قانون می گوید با تورم 

نزدیک5۰درصد، حقوق نباید کمتر از ۲۰میلیون باشد. 
، تعاون و رفاه اجتماعی  گلپور در پایان خطاب به وزیر کار
گفت: روی سخن من با وزیر کار است که با گذشت حدود 
دوماه، ما نامه می زنیم که جلسه برگزارکنیم، اما هنوز فرصت 
نکردند. باید شاهد تغییرات در عمل باشیم، نه در سخنرانی. 
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گــــزارش

اخبار کوتــــاه

 
 پل عابرپیاده

مدتی است که از نظافت پل های عابر پیاده خبری نیست. 
آیا مردم برای تمیز نبودن پل های عابر هم باید به مطبوعات 
متوسل شوند؟ به عنوان نمونه، پله های عابرپیاده جنوب 
کثر اوقات  شهر تهران مخصوصا سمت ترمینال جنوب ا
کثیف است. از شهرداری منطقه تقاضای رسیدگی به این پل 
را که روزانه تعداد قابل توجهی از شهروندان از آن استفاده 

می کنند، داریم. 

عبدی از تهران 

نبود اشتغال؟!
 شماری از جوانان این مرز و بوم با داشتن مدرک لیسانس 
به دلیل عدم اشتغال و کسب درآمد در معابر پر رفت و آمد 
کسب روزی حلال  بساط پهن می کنند و متاسفانه برای 
مشکلات زیادی دارند، چرا که ماموران سد معبر نیز اجازه 
کاسبی به آنها نمی دهند. لازم است مسئولان مربوطه، برای 
افرادی که سرمایه ای برای خرید و رهن و اجازه مغازه را ندارند، 

مکانی را در نظر بگیرد تا این افراد بتوانند کار کنند. 

حسنی از تهران

آنتن دهی موبایل
در منطقه نازی آباد میدان حافظ آنتن دهی  موبایل همراه 
اول و ایرانسل بسیار ضعیف است و قطع و وصل می شود 
جا دارد مسئولان همراه اول فکری به این حال این مناطق 

بکنند. 

فاطمی از تهران

                       88105007                 
روی خط آرمان ملی

رئیس کانون عالی کارگران در گفت وگو با  »آرمان ملی«:  

میزان حقوق کارگران  خجالت آور  است
   باید شاهد تغییرات در عمل باشیم، نه در سخنرانی           دولت؛ کارفرمای بزرگ

 افزایش حقوق دستیاران 
پزشکی 

 وزیر بهداشت از افزایش حقوق دستیاران 
و کارورزان پزشکی از ابتدای مهر ماه سال 
دکتر  ایسنا،  گزارش  به  داد.  خبر  جاری 
محمدرضا ظفرقندی درباره افزایش حقوق 
دستیاران و کارورزان پزشکی گفت: افزایش 
حقوق دستیاران و کارورزان پزشکی متاهل 
از  پس  است.  بیشتر  مجردها  به  نسبت 
افزایش حقوق دستیاران و کارورزان، حقوق 
این افراد در برخی از رشته های تخصصی و 
فوق تخصصی به ۲5میلیون تومان رسیده 
کنونی دستیاران و  است. افزایش حقوق 
کارورزان پزشکی، یک افزایش قابل توجه 
حقوق  اضافه  وضعیت  درباره  وی  است. 
دستیاران و کارورزان پزشکی مجرد گفت: 
دریافتی دستیاران پزشکی با افزایش حقوق، 
تومان است. همچنین  ۱۹میلیون  حدود 
دریافتی کارورزان مجرد نیز حدود 3۰ تا ۴۰ 
درصد افزایش یافته  است. ظفرقندی در 
پایان گفت: افزایش 3۰ تا ۴۰ درصدی حقوق 
کارورزان پزشکی منوط به تاهل یا مجرد 

بودن آنها است. 

 سرپرست جدید سازمان 
بهزیستی 

، سیدجواد  طی حکمی از سوی وزیر کار
حسینی به عنوان سرپرست سازمان بهزیستی 
کشور منصوب شد. به گزارش مهر، طی حکمی 
، سیدجواد  از سوی احمد میدری، وزیر کار
حسینی به عنوان سرپرست سازمان بهزیستی 
کشور منصوب شد. سیدجواد حسینی متولد 
۱3۴6 و دارای مدرک دکترای جامعه شناسی 
است؛ وی در مقطع کوتاهی در دولت دوازدهم 
- دولت حسن روحانی - سرپرست وزارت 
آموزش و پرورش بود؛ وی سوابق دیگری 
از جمله مدیرکلی آموزش و پرورش استان 
خراسان رضوی و معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی و قائم مقامی استانداری خراسان 
رضوی را در کارنامه دارد ضمن آنکه مدتی نیز 
فرماندار مشهد بود و در شورای اسلامی شهر 

سبزوار عضویت داشت. 

تخفیف 50 درصدی 
بلیت مترو و اتوبوس 

کمیسیون عمران و حمل و نقل   رئیس 
شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به اینکه 
بلیت مترو و اتوبوس برای دانش آموزان، 
تخفیف  با  مختلف  اقشار  و  دانشجویان 
دانش آموزان  برای  گفت:  می شود،  ارائه 
برای  و  درصد   5۰ تخفیف  دانشجویان  و 
سالمندان با کارت منزلت تخفیف ۹۰ درصد و 
برای افرادی که تحت پوشش کمیته امداد و 
بهزیستی هستند نیز نرخ بلیت رایگان است. 
گفت وگو با  سیدجعفر تشکری هاشمی در 
ایسنا، درباره بررسی ادامه رایگان بودن مترو 
و اتوبوس برای دانش آموزان و دانشجویان در 
مهرماه پس از ۱5 روز نخست این ماه گفت: 
رایگان شدن حمل و نقل در روزهای نخست 
سال های  در  هفته  دو  یا  یک  که  مهرماه 
گذشته نوسان داشته است بیشتر جنبه 
سمبلیک دارد تا یک اقدام راهبردی برای 
جذابیت حمل و نقل یا کاهش سفرهای با 
خودروی شخصی، باشد. وی افزود: این 
حرکت سمبلیک انجام شد و دیگر ضرورتی 
برای تمدید این موضوع وجود ندارد؛ چرا 
که برای دانش آموزان و دانشجویان تخفیف 
5۰ درصد اعمال می شود. برای سالمندان با 
کارت منزلت تخفیف ۹۰ درصد و برای افرادی 
کمیته امداد و بهزیستی  که تحت پوشش 

هستند نیز نرخ بلیت رایگان است. 

 لزوم حرکت 
به سمت درمان رایگان 

 سرپرست سازمان تامین اجتماعی گفت: 
با یک عزم ملی و فرابخشی می شود به سمت 
 ، درمان رایگان حرکت کرد.به گزارش  مهر
مراسم معارفه مصطفی سالاری به عنوان 
سرپرست جدید سازمان تأمین اجتماعی 
دیروز با حضور احمد میدری، وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی برگزار شد.مصطفی سالاری 
گفت: خیلی از  سرپرست تأمین اجتماعی 
بازنشستگان و جامعه کارگری و کارفرمایان 
قبول  حتماً  که  می کردند  توصیه  بنده  به 
کارها هم از گذشته  مسئولیت کنم. برخی 
می کردیم.  تمام  باید  که  بود  مانده  باقی 
ولی دلیل مهم تر این بود که معتقدم وزیر 
کمک و پشتیبانی خوبی برای حل  تعاون 
مشکلات در بلند مدت است.وی افزود: 
گر مجلس  رفع ناترازی قابل حل است که ا
کار  کنند و  کمک  و دولت با محوریت وزیر 
خواهد  انجام  گیرد  صورت  کارشناسی 
شد.سالاری همچنین اظهار کرد: موضوع 
بعدی متناسب سازی است. که ان شاالله 
بتوانیم منابع بگیریم و مسئله را حل کنیم.

وی با اشاره به اینکه باید به سمت درمان 
رایگان برویم گفت: نمی شود این را قول داد 
اما با یک عزم ملی و فرابخشی قابل حل 
است و می شود به سمت این رفت که درمان 
رایگان شود با این اوصاف کارهای سختی در 
پیش داریم. وزارت بهداشت هم در این امر 

می تواند کمک کند.

  مدیرکل آموزش های شهروندی شهرداری تهران جزئیات برنامه های هفته ملی 
کودک را تشریح کرد. به گزارش ایلنا مهدی امیری، مدیرکل آموزش های شهروندی 
کید بر اینکه هفته ملی کودک - چهاردهم تا بیستم مهرماه-  شهرداری تهران با تا
فرصت بسیار مناسبی است که بتوانیم برنامه هایی را برای کودکان شهر تهران 
طراحی کنیم، گفت: ویژه برنامه هایی را در نظر گرفتیم که در این ایام سال به صورت 
خاص برای استفاده شهروندان ارائه می شوند. مدیرکل آموزش های شهروندی 
له که اسم آن را شهر کودکی گذاشتیم؛  با اشاره به اینکه در جشنواره بوستان لا
کودکان به همراه خانواده خود می توانند از خدمات استفاده کنند، بیان کرد: در 
این جشنواره که از روز چهاردهم راه اندازی شده و تا روز جمعه بیستم مهرماه از 
ساعت ۱5 الی ۲۱ اجرا می شود، بالغ بر ۸۰ غرفه برپا شده است که در حوزه های بازی، 
سرگرمی، هنری، تفریحی، آموزشی، سلامت و مشاوره  به شهروندان خدمات ارائه 
می دهند. در کنار غرفه های جشنواره شهر کودکی، میدانگاه ورزشی در نظر گرفتیم 
که کودکان در آن می توانند به همراه خانواده خود از خدمات ورزشی استفاده کنند. 
ح کرد: سینما  امیری در ادامه درخصوص سایر برنامه های هفته ملی کودک مطر

کودک را نیز فعال کردیم که در آن فیلم های حوزه کودک را در دو سانس قبل از اذان 
و پس از اذان برای کودکان به نمایش خواهیم گذاشت. همچنین ویژه برنامه ای 
له در شبکه  با همکاری شبکه پویا از ساعت ۱۸ تا ۱۹ به صورت مستقیم از پارک لا
له روی آنتن می رود. وی با اشاره  پویا پخش می شود که این برنامه، از محل پارک لا
به اینکه با هماهنگی برخی از بخش های شهرداری تهران، ویژه برنامه ای با عنوان 
مثبت کودکی را اجرا خواهیم کرد، اظهار کرد: در این ویژه برنامه، تخفیف های 
کن دیدنی شهر تهران تعریف شده است. به عنوان مثال  ویژه ای برای بازدید از اما
( برای کودکان زیر دوازده  بازدید از برج میلاد در روز هجدهم و نوزدهم مهرماه )امروز
سال رایگان است. امیری افزود: بازدید از باغ موزه دارآباد برای کودکان زیر ۱۲ سال 
رایگان است. بازدید از باغ پرندگان نیز با تخفیف 5۰ درصد در روز نوزدهم و بیستم 
مهرماه اجرا خواهد شد. موزه هفت چنار رایگان خواهد بود. خانه سیمین و جلال 
هم برای کودکان و خانواده های شان رایگان خواهد بود. وی ادامه داد: در کنار 
این برنامه ها تعدادی برنامه آموزشی نیز ویژه والدین در نظر گرفتیم که در سطح 

مناطق ۲۲گانه اجرا می شوند. 

جزئیات برنامه های هفته ملی کودک در پایتخت


